
Concept verslag commissie Sociaal Domein
Openbare commissievergadering 21 november 2022

Deelnemers:
Voorzitter : Chrétien Jamin
Commissie griffier : Edith Theunissen
Leden : Veerle Marx (AB), Ilona Lamerichs (AB), Mariet Dexters (AB), 

Lizette Lemmens (AB), Gertie Silverentand (VSP), Wendy Pachen 
(VSP), Jeannie van de Worp (VSP), Hilde Baaij (PGP), Harm 
Kornegoor (PGP), Janneke van der Linden (PGP), Nelleke Gilissen 
(VVD), Mariëlle Smeets (VVD), Jack Hermes (VVD) en Jef Pluijmen 
(CDA)

College : wethouder Niels Dauven en wethouder Jef Kleijnen
Ambtelijk : Natascha Luth (afdeling Sociale Ontwikkeling en Burgerkracht)
Extern : Lars Nicolaes (directie secretaris Sevagram cluster Heuvelland), 

Bianca Bertram (coördinator Community Care Sevagram), Guido 
Vreuls (directeur Omnibuzz) en Luc Meijs (concerncontroller 
WSP Parkstad)

Nummer Behandeling agendapunt
1 Opening en mededelingen.

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen op de publieke tribune en de mensen die deze vergadering via de 
livestream verbinding volgen - en meldt aanwezigheid conform bovenstaand 
overzicht.

Externe aanwezigen:
• Voor de presentatie bij agendapunt 6: de heer Lars Nicolaes (directie 

secretaris cluster Heuvelland) en Bianca Bertram (coördinator Community 
Care)

• Voor beantwoording bij agendapunt 8: de heer Guido Vreuls (directeur 
Omnibuzz)

• Voor de beantwoording bij agendapunt 8: de heer Luc Meijs 
(concerncontroller WSP Parkstad)
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2 Vaststellen van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag.

Voor het spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen. De voorgestelde 
agenda wordt vastgesteld.

Door de fractie PGP zijn vragen voor de rondvraag ingediend. Het overzicht is 
in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij agendapunt 11.

3 Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng).

Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen.

4 Vaststellen van het verslag van de commissie Sociaal Domein van 19 
september 2022.

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. 

Aanvullende vragen lid H. Baaij inzake fusie ambulances, armoedecijfers en 
€ 100,00 tegemoetkoming sport.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• Fusie ambulances: beantwoording volgt via verslag.

Schriftelijke beantwoording: voor wat betreft het pensioen is voor de zomer 
besloten om de relevante verschillen te compenseren voor de medewerkers 
van de GGD ZL. Iedere medewerker heeft een brief ontvangen met daarin 
de berekening die op hun individuele situatie van toepassing is. Met de 
vakbonden vindt momenteel constructief overleg plaats over de 
arbeidsvoorwaarden. Over een klein aantal punten wordt nog gesprek 
gevoerd. De nieuwe bestuurder, Jeroen van Tilburg, is de gesprekspartner 
van de vakbonden in deze.

• Armoedecijfers: beantwoording volgt via verslag.
Schriftelijke beantwoording: opmerking vooraf: de 71% heeft betrekking op 
personen. 
Uit het tweede tabel van het overzicht blijkt dat 431 huishoudens gebruik 
hebben gemaakt van inkomensondersteunende regelingen. Hiervan is 65% 
bekend bij SZMH. 35% heeft een andersoortig inkomen. 
Van de groep die bekend is bij SZMH heeft 59% een uitkering ingevolge de 
Participatiewet. 6% heeft een uitkering ingevolge de IOAW, IOAZ of BBZ.  
Het percentage van de groep met een uitkering ingevolge de IOAW, IOAZ of 
BBZ is laag omdat er sprake is van een andere vermogensverhouding, 
waardoor er vaak geen recht op inkomensondersteunende regelingen is.  
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Voor wat betreft het gebruik zijn er geen grote verschillen ten opzichte van 
voorafgaande jaren.

• € 100,00 tegemoetkoming sport: meenemen naar benen op tafel sessie 
armoedebeleid 19 december 2022.

Reactie lid J. van der Linden.

Aanvullende vraag lid J. Pluijmen inzake evaluatie versterkingsplan sociaal 
domein.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• Evaluatie versterkingsplan sociaal domein: volgt bij agendapunt 5.

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

5 Actielijst: totaaloverzicht acties en toezeggingen commissies en 
raadsvergaderingen.

Inbreng leden J. Pluijmen en H. Baaij inzake punt 46 evaluatie versterkingsplan 
sociaal domein.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Grip op Maastricht in verband met GR.
• 2 maal per jaar aparte sessie voortgang ontwikkelingen Sociale Zaken 

Maastricht Heuvelland.

Inbreng lid H. Baaij inzake punt 10 beleidsplan schuldhulpverlening.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Gelijktijdig meenemen uitvoeringsplan.
• Volledig stuk ter besluitvorming naar raad.
• Wijzigingen nog niet inzichtelijk.

Reactie lid H. Baaij.

Inbreng lid J. Pluijmen inzake punt 60 Young Leaders realisatie jeugdhonk.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Overleg gepland op 9 december.
• Terugkoppeling volgt.

Aanvullende informatie wethouder J. Kleijnen inzake:
• Punt 41 bibliotheek: informatiecentrum digitale overheid.
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6 Presentatie Community Care Sevagram door Lars Nicolaes (directie secretaris 
cluster Heuvelland) en Bianca Bertram (coördinator Community Care).

De heer Nicolaes en mevrouw Bertram verzorgen de presentatie.

Reactie leden L. Lemmens, G. Silverentand, V. Marx, N. Gilissen, M. Dexters en 
H. Baaij.

Beantwoording de heer Nicolaes inzake:
• Stimuleren doelstelling sociale participatie en realiseren vertraging 

instroom.
• Thuis blijven wonen ondanks indicatie: zorg moeilijk te leveren.
• Verbeteren kwaliteit van leven thuissituatie.
• Oude vorm bejaardentehuis.
• Vertragen instroom door aanpassen woningen en vermijden eenzaamheid.
• Kwaliteit van leven: wetenschappelijke variabelen en meenemen resultaten 

onderzoek zelfredzaamheid en participatie.
• Afremmen vergrijzing niet realistisch, doel vertragen opnames.
• Belang gemengde woningbouw meenemen in vastgoedontwikkeling.
• Onderzoeksresultaten delen over 2 jaar.

Beantwoording mevrouw Bertram inzake:
• Toename zorgvraag.
• Veranderen ouderen en behoefte langer zelfstandig thuis wonen.
• Proeftuin, belang bouwen netwerk om eenzaamheid te voorkomen.
• Definitie kwaliteit van leven is persoonsgebonden.
• Inzetten informeel netwerk en belang sociale cohesie.
• Betrekken basis- en middelbare scholieren.
• Uitnodiging voor update ontwikkeling.

De voorzitter bedankt de heer Nicolaes en mevrouw Bertram voor hun 
aanwezigheid en inbreng.

7 Voorstel college betreffende concept 1e wijziging begroting 2023-1 & 
meerjarenperspectief 2024-2026 GR Omnibuzz.

Inbreng eerste termijn leden I. Lamerichs, H. Baaij, J. Pluijmen, N. Gilissen en 
G. Silverentand.

Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn.

De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk).
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De voorzitter bedankt de heer Vreuls (Omibuzz) voor zijn aanwezigheid.

8 Voorstel college betreffende zienswijze 2e begrotingswijziging 2022 GR WOZL.

Inbreng eerste termijn leden J. Pluijmen, H. Baaij en G. Silverentand.

Beantwoording de heer L. Meijs (concerncontroller WSP Parkstad) inzake:
• Armoedebestrijding: voorstel inrichten sociaal plan.
• Contacten met Kredietbank Limburg.
• Verstrekken boodschappenkaart ad € 50,00 aan alle medewerkers.
• Pamflet met praktische handvaten.
• Vergroten bewustzijn jobcoaches.
• Aanbieden extra ondersteuning.
• Armoede en aanvullende risico’s voor werkgever.

Reactie leden G. Silverentand en L. Lemmens.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Beschikbaar stellen kopie pamflet WOZL (zie bijlage bij verslag).
• Plannen werkbezoek beschut locatie Heerlen.

Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 

De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk).

De voorzitter bedankt de heer Meijs voor zijn aanwezigheid en inbreng.

9 Bespreekpunten:

9.a Brief (324) Adviesraad Sociaal Domein inzake jaarverslag 2021.

Inbreng leden G. Silverentand, V. Marx, J. Pluijmen en H. Baaij.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Contact met voorzitter ASD en maken goede werkafspraken.
• Goede onderlinge sfeer ASD en gemeente.
• Hoop op rooskleuriger verslag ASD 2022.
• Prioritering oppakken taakstelling tegengaan laaggeletterdheid.
• Contact met werkgroep jeugd.
• Omschrijving respons 13 uitgebrachte adviezen.
• Belang tijdig betrekken ASD.
• Belang tijdig beschikbaar stellen adviezen ASD.

Reactie leden H. Baaij en J. Pluijmen.
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9.b RIB (22.90) Onderzoek Burgerkracht.

Inbreng leden V. Marx, G. Silverentand, H. Baaij en J. Pluijmen.

Beantwoording wethouder N. Dauven inzake:
• Belang bouwen burgerkrachtbeleid.
• Belang communicatie en goede voorlichting.
• Duidelijk schetsen kaders.
• Vooralsnog ontbreken uitgewerkt stappenplan.
• Bij uitwerken plan breder kijken dan alleen naar kernoverleggen.
• Participatiebeleid.
• Verschil burgerkracht - burgerparticipatie.
• Ondanks kernrondes niet ingezette gelden.
• Herijking oude lijst kernen en wijken.
• Niet bestede middelen naar reserve burgerkracht. 
• Goedkeuring plannen boven € 2.500,00 door kernoverleggen.
• Mandatering gemeentesecretaris en andere weeffouten.

Reactie leden J. Pluijmen, H. Baaij en L. Lemmens.

10 Gewestelijke aangelegenheden.

De wethouders N. Dauven en J. Kleijnen hebben geen zaken te melden.

11 Rondvraag.

Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend:

Eenzaamheid
• Is het college bekend met de Stichting Jongeren voor Ouderen? 

(https://www.stichtingjvo.com)
• Is het wellicht een idee dat wij als gemeente onze jongeren op de hoogte 

stellen dat deze stichting zich inzet voor jongeren en ouderen? 

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• Website genoemde stichting vertoont overeenkomsten met digitaal 

informatie centrum in de bibliotheek. Hier zijn 4 vrijwilligers voor 
aangetrokken.

• Alvorens de jongeren hierover te informeren wil de wethouder zich er eerst 
zelf in verdiepen. Op dit moment wordt er een klankbordgroep jeugd 
gevormd. De wethouder stelt voor om te kijken of het mogelijk is de 
Seniorenraad en de ASD daar ook bij te betrekken. Daarnaast hebben de 

https://www.stichtingjvo.com/
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mensen van Sevagram vandaag aangegeven ook de binding met jongeren 
zoeken. De wethouder komt hier op een later moment nog op terug.

Energiearmoede
Zondag 13 november organiseerde de PGP een energiemarkt in de bibliotheek. 
Hieruit komen een aantal vragen waar de wethouder ons misschien mee kan 
helpen: 
• Hoe gaan we om met bijzonder woonsituaties en energietoeslag? Zo zijn er 

mensen die deels eigen energie hebben en deels gezamenlijke energie en 
tot nu toe komen zij niet in aanmerking voor de energietoeslag. In de 
kranten leest men dat men er mee bezig is. 

• Weet de wethouder al meer? 
• Wat kan de gemeente betekenen voor deze inwoners? 
Beantwoording wethouder N. Dauven:
• De wethouder gaat ervan uit dat het een verenging van eigenaren betreft, 

waarbij de kosten voor de gemeenschappelijke ruimtes worden gedeeld en 
dat de eigenaren voor hun eigen verbruik ook een bedrag moeten betalen. 
Om de vereniging van eigenaren te helpen is er het regionale VVE-loket, 
maar daarmee zijn de mensen die energie armoede ervaren niet geholpen. 
Er is een aanpak energiearmoede voor mensen tot 120% en de raad heeft 
een motie aangenomen en het college de opdracht gegeven een noodfonds 
op te richten voor iedereen de inwoners die in de knel komen door 
energiearmoede. Morgen wordt het uitvoeren van deze motie in het college 
besproken.

Reactie lid H. Kornegoor.

Aanvullende beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• De vraag heeft volgens de wethouder te maken met mensen die in 

november en december € 190,00 krijgen, het gaat niet om een 
energietoeslag die de gemeente moet uitkeren. De landelijke overheid heeft 
aangegeven ook een oplossing te zoeken voor mensen die gezamenlijk 
gebruik maken van bepaalde voorzieningen. Het college wacht op de 
uitwerking van dat voorstel en hoopt dat dit zo spoedig mogelijk in 
werking gaat.

Woonwijzerwinkel
De woonwijzerwinkel uit Kerkrade was aanwezig. Op hun website staat een 
overzicht van gemeenten met wie zij samenwerken. In onze regio zijn dat 
onder andere Maastricht, Gulpen-Wittem, Eijsden-Margraten, Vaals, 
Voerendaal, Heerlen, Landgraaf. Grote afwezige is Valkenburg aan de Geul. 
• Waarom is dat en kunnen we hier iets mee gaan doen?
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Beantwoording wethouder N. Dauven:
• Het college gaat niet over de inhoud van de website van de 

Woonwijzerwinkel, maar de gemeente werkt er op projectbasis wel mee 
samen. Andere gemeenten nemen wellicht een breder pakket af en worden 
daarom wel op de website vermeld. Het college heeft voor het bredere 
pakket gekozen en niet voor de Woonwijzerwinkel.
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12 Sluiting.

Rond 20.22 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Sociaal Domein van maandag 23 
januari 2023.

Edith Theunissen, Chrétien Jamin,
commissiegriffier voorzitter


